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Nr. 322  BRIEF VAN DE MINISTER VAN VEILIGHEID EN JUSTITIE 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 13 mei 2016 

Hierbij bied ik u het onderzoeksrapport van de Raad voor de rechtshand-
having (de Raad) naar strafrechtelijk beslag op de BES eilanden aan1. In 
deze brief zal ik kort de belangrijkste bevindingen van het onderzoek en 
mijn reactie daarop weergeven. 

Aanleiding 

Aanleiding voor het inspectieonderzoek vormt de wens van de Raad voor 
de rechtshandhaving om inzicht te hebben in de vorderingen die zijn 
gemaakt met een aantal maatregelen van de zogeheten «Werkgroep 
Beslaghuis» ter verbetering van de strafrechtelijke inbeslagname op de 
BES-eilanden. Deze werkgroep is begin 2013 in opdracht van de Hoofdof-
ficier van Justitie op de BES-eilanden ingesteld. Eerder in 2012 was door 
het Openbaar Ministerie (OM) en het Korps Politie Caribisch Nederland 
(KPCN) geconstateerd dat er op de BES eilanden geen goede procedures 
aanwezig waren rondom het beheer van strafrechtelijk in beslag genomen 
goederen. 
De Werkgroep Beslag is met een aantal voorstellen gekomen om de 
problemen rondom het beslag op de BES eilanden aan te pakken. Zo is 
een aantal procedures (nader) beschreven en zijn er randvoorwaarden 
gecreëerd en geïmplementeerd teneinde het proces van inbeslagneming 
en het beheer van de in beslag genomen goederen beter te stroomlijnen. 
Op 15 april 2014 is de leiding van de justitiële keten (Gerecht in eerste 
aanleg, OM en het KPCN) akkoord gegaan met de voorstellen van deze 
werkgroep. Sindsdien zijn de betrokken partijen bezig aan die voorstellen 
in de praktijk uitvoering te geven. 
Twee jaar na de oprichting van de werkgroep Beslaghuis heeft de Raad 
een onderzoek ingesteld naar de stand van zaken van de inrichting en 
uitvoering van het proces van inbeslagneming op BES eilanden. 

1 Raadpleegbaar via www.tweedekamer.nl
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Bevindingen rapport 

De Raad constateert dat het KPCN, de Koninklijke Marechaussee (KMar) 
en het OM conform de voorstellen van de werkgroep de volgende 
maatregelen hebben genomen. Er zijn bewaarlocaties ingericht die in 
voldoende mate worden bewaakt en beveiligd. Medewerkers zijn nu 
bekend met de instructies en handelen in overeenstemming daarmee. De 
organisatiestructuur voor de uitvoering van het proces is aangepast. 
Specifieke taken die samenhangen met de inbeslagname zijn toegekend 
aan daarvoor taakverantwoordelijke functionarissen. Daarnaast consta-
teert de Raad dat de griffie zijn taken niet helemaal uitvoert zoals deze zijn 
vastgelegd in de wet- en regelgeving. Dit leidt tot de situatie dat er een 
instantie ontbreekt die regie houdt in het hele proces, zoals de wetgever 
dit heeft bedoeld. Uit het onderzoek blijkt echter dat dit gebrek door de 
inzet van andere ketenpartners niet tot ernstige tekortkomingen heeft 
geleid in de uitvoering van het proces van inbeslagname op BES eilanden. 
De Raad concludeert dat het proces van inbeslagname op de BES 
eilanden deugdelijk is geregeld en in het algemeen naar behoren wordt 
uitgevoerd. 

Reactie 

Wettelijk gezien zouden in beslag genomen goederen gedeponeerd 
moeten (kunnen) worden bij de griffie. Een van de beslissingen rondom 
beslag kan namelijk zijn dat het in beslag genomen goed bij de griffie 
gedeponeerd dient te worden. Naar aanleiding van de bevindingen van de 
Raad zal ik de uitvoering van de taken en de huidige taakverdeling met de 
Beheerraad van het Gemeenschappelijk Hof bespreken. Daarbij zal ik 
bezien of aanpassing van de huidige praktijk nodig is, dan wel of een 
nadere regeling (mandatering) aangewezen is. 
Overigens moet het doel van de beslagprocedure zijn om zo min mogelijk 
te deponeren bij de griffie, maar om in beslagprocedures waar mogelijk 
zo snel mogelijk een definitieve beslissing te nemen. 

Ik ben blij met de conclusie van de Raad dat het beslagproces op de BES 
eilanden ondanks het ontbreken van een bewaarlocatie bij de griffie naar 
behoren functioneert. Ik waardeer de inzet van de ketenpartners bij dat 
proces. 

De Minister van Veiligheid en Justitie, 
G.A. van der Steur
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